
 
MS-02.521.4.3.2018/KRDPP III/18 

1 
 

 

Protokół nr 3/2018 

z posiedzenia Krakowskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego 

 

 

W dniu 19 marca 2018 r. w Urzędzie Miasta Krakowa, pl. Wszystkich Świętych 3-4, sala 

Portretowa, godz. 16.00 odbyło się posiedzenie Krakowskiej Rady Działalności Pożytku 

Publicznego, w którym uczestniczyli zaproszeni goście oraz przedstawiciele Biura MOWIS, 

członkowie Rady według listy obecności – stanowiącej załącznik  nr l do protokołu. 

 

Ad. 1 Posiedzenie prowadził Andrzej Kulig Współprzewodniczący Rady, który przywitał 

obecnych na posiedzeniu. Następnie po stwierdzeniu quorum przedstawił porządek obrad: 

1. Przedstawienie porządku i prowadzenie posiedzenia – Andrzej Kulig 

Współprzewodniczący Rady. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Opinia w sprawie sprzedaży napojów alkoholowych na terenie Krakowa. 

4. Opinia do projektu uchwały RMK w sprawie ustanowienia zespołu przyrodniczo – 

krajobrazowego pod nazwą „Bodzów i Góra Św. Anny”. 

5. Określenie założeń i celów działania Centrum Obywatelskiego w Krakowie na kolejne 

lata – dyskusja. 

6. Opinia nt. wdrożenia nowego narzędzia Fundusz Wkładów Własnych w kontekście 

ogłoszenia otwartego konkursu ofert w tym zakresie. 

7. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Rady z dnia 12.02.2018 r. 

8. Sprawy bieżące, wnioski.  

9. Zamknięcie obrad. 

 

Zaproszeni goście: 

pkt 3 Opinia w sprawie sprzedaży napojów alkoholowych na terenie Krakowa: 

 Tomasz Popiołek Dyrektor Wydziału Spraw Administracyjnych. 

 

pkt 4 Opinia do projektu uchwały RMK w sprawie ustanowienia zespołu przyrodniczo – 

krajobrazowego pod nazwą „Bodzów i Góra Św. Anny”: 

 Krystyna Śmiłek Zastępca Dyrektora Wydziału Kształtowania Środowiska, 

 Jolanta Sendur Główny Specjalista w Wydziale Kształtowania Środowiska. 

 

pkt 5 Określenie założeń i celów działania Centrum Obywatelskiego w Krakowie na kolejne 

lata – dyskusja: 

 Marta Grabek-Niekraszewicz członek Krakowskiego Forum Organizacji 

Społecznych KraFOS, koordynator Centrum Obywatelskiego, 

 Berenika Baranowska członek Zarządu Stowarzyszenia Regionalne Centrum 

Wolontariatu  

w Krakowie, 

 Joanna Czarnik członek Zarządu Fundacji Biuro Inicjatyw Społecznych, 

 Przemysław Dziewitek Prezes Stowarzyszenia Pracownia Obywatelska, 

 Przewodniczący Komisji Dialogu Obywatelskiego ds.:  

 rewitalizacji Nowej Huty, 

 kultury, 

 środowiska, 

 zdrowia, 
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 osób niepełnosprawnych, 

 bezpieczeństwa, 

 młodzieży, 

 poprawy aktywności społecznej w promowaniu zdrowego stylu życia  

i rekreacji rowerowej,  

 przeciwdziałania uzależnieniom.  

 
 

Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad. 

 

Członkowie Rady przyjęli jednogłośnie przedstawiony porządek obrad. 

 

Ad. 3 Opinia w sprawie sprzedaży napojów alkoholowych na terenie Krakowa. 

 

Tomasz Popiołek omówił zmiany w zakresie sprzedaży napojów alkoholowych: 

- z dniem 9 marca 2018 r. weszły w życie zmiany w ustawie o wychowaniu w trzeźwości  

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, 

- Rada Miasta Krakowa ma 6 m-cy na przyjęcie uchwał w związku z nowelizacją ww. 

ustawy, 

- RMK w drodze uchwały określa limit zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, 

odrębnie dla każdej kategorii napojów alkoholowych oraz odrębnie dla napojów 

alkoholowych przeznaczonych do spożycia  w miejscu sprzedaży (gastronomia) oraz poza 

miejscem sprzedaży (placówki handlowe), limit może dotyczyć całego miasta lub dzielnic, 

- RMK określa również zasady usytuowania miejsc sprzedaży napojów alkoholowych, 

- nowelizacja przepisów daje również możliwość wprowadzenia zakazu sprzedaży napojów 

alkoholowych w placówkach handlowych między godz. 22.00 a 6.00, zakaz może dotyczyć 

całego miasta lub dzielnic, 

- istnieje także możliwość wyznaczenia na terenie gminy obszarów wyłączonych z zakazu 

spożywania napojów alkoholowych w miejscach publicznych, 

- Wydział Spraw Administracyjnych w terminie do 15 marca br. zbierał wnioski, propozycje, 

uwagi od mieszkańców, instytucji, Rad Dzielnic w zakresie zmian i opracuje zestawienie 

zbiorcze, 

- do 30 marca br. planowane jest opracowanie projektów uchwał, 

- do 30 kwietnia br. będą zbieranie opinie i uwagi, w tym obligatoryjnie z Rad Dzielnic  

w sprawie uchwał regulujących sprzedaż alkoholu na terenie Krakowa, 

- Kraków jest w czołówce miast jeśli chodzi o ilość cofniętych zezwoleń na sprzedaż alkoholu 

(w przypadku stwierdzenia skutków negatywnego wpływu na otoczenie),  

- należy podkreślić, że eliminacja negatywnych działań jest możliwa dzięki ścisłej współpracy 

służb: Miasta, Policji, Straży Miejskiej oraz kampanii informacyjnej. 

  

Adam Kalita zapytał jak Dzielnice wypowiadają się w kwestii możliwych zmian. 

 

Tomasz Popiołek poinformował, że generalnie są za ograniczeniami, ograniczenia muszą 

dotyczyć całej Dzielnicy. 

 

Ferdynand Nawratil zapytał o skuteczność egzekwowania uchwał RMK. 

 

Andrzej Kulig podkreślił, że skuteczność zależy od współdziałania służb odpowiedzialnych 

za te działania.   
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Ad. 4 Opinia do projektu uchwały Rady Miasta Krakowa w sprawie ustanowienia 

zespołu przyrodniczo – krajobrazowego pod nazwą „Bodzów i Góra Św. Anny”. 

Krystyna Śmiłek przedstawiła projekt uchwały: 

- jedną z form ochrony przyrody jest zespół przyrodniczo-krajobrazowy, 

- aktualnie trwają konsultacje społeczne w zakresie ustanowienia zespołu, 

- przesłanką do objęcia terenu ochroną prawną w formie zespołu przyrodniczo – 

krajobrazowego jest ochrona walorów przyrodniczych, krajobrazowych, historycznych  

i widokowych, 

- na podstawie ustawy o ochronie przyrody spośród 11 możliwych zakazów wybrano 9 

dostosowanych do potrzeb związanych z ochroną zespołu: 

1) niszczenia, uszkadzania lub przekształcania obiektu lub obszaru; 

2)  wykonywania prac ziemnych trwale zniekształcających rzeźbę terenu, z wyjątkiem 

prac związanych z zabezpieczeniem przeciwsztormowym lub przeciwpowodziowym 

albo budową, odbudową, utrzymywaniem, remontem lub naprawą urządzeń 

wodnych; 

3) uszkadzania i zanieczyszczania gleby; 

4) dokonywania zmian stosunków wodnych, jeżeli zmiany te nie służą ochronie przyrody 

albo racjonalnej gospodarce rolnej, leśnej, wodnej lub rybackiej; 

5) wylewania gnojowicy, z wyjątkiem nawożenia użytkowanych gruntów rolnych; 

6) zmiany sposobu użytkowania ziemi; 

7) wydobywania do celów gospodarczych skał, w tym torfu oraz skamieniałości, w tym 

kopalnych szczątków roślin i zwierząt, a także minerałów i bursztynu; 

8)  umyślnego zabijania dziko występujących zwierząt, niszczenia nor, legowisk 

zwierzęcych oraz tarlisk i złożonej ikry, z wyjątkiem amatorskiego połowu ryb oraz 

wykonywania czynności związanych z racjonalną gospodarką rolną, leśną, rybacką  

i łowiecką; 

9)   umieszczania tablic reklamowych. 

 

Jan Fabiański zapytał czy odbyły się konsultacje z właścicielami działek. 

 

Krystyna Śmiłek poinformowała, że aktualnie trwają konsultacje z organizacjami 

pozarządowymi, KRDPP, następnie z Dzielnicami i kolejno z właścicielami. 

 

Jolanta Sendur  przedstawicielka Wydziału Kształtowania Środowiska  poinformowała, że 

ustawa o ochronie przyrody nie obliguje do przeprowadzenia konsultacji. Właściciele 

nieruchomości mogą wystąpić o odszkodowanie  w związku z ograniczeniem sposobu 

korzystania z nieruchomości. 

 

Członkowie Rady przystąpili do głosowania nad pozytywną opinią dla projektu, w wyniku 

którego projekt został zaopiniowany pozytywnie:  

za – 11 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymujących – 0 głosów. 

 

Krakowska Rada Działalności Pożytku Publicznego podjęła Uchwałę nr 7/2018/III 

KRDPP/35 w sprawie w sprawie pozytywnej opinii do projektu uchwały RMK w 

sprawie ustanowienia zespołu przyrodniczo – krajobrazowego pod nazwą „Bodzów  

i Góra Św. Anny”. 

 

Ad. 5 Określenie założeń i celów działania Centrum Obywatelskiego w Krakowie na 

kolejne lata – dyskusja. 

 

Mateusz Płoskonka przedstawił ideę powstania Centrum Obywatelskiego: 
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- potrzeba powstania Centrum Obywatelskiego była sygnalizowana wśród organizacji 

pozarządowych, 

- koncepcja powstania CO została wypracowana partycypacyjnie, 

- zadanie będzie realizowane do 31 grudnia 2018 r. 

- dzisiaj chcielibyśmy zainaugurować dyskusję nt. założeń i celów działania CO na kolejne 

lata, 

- z punktu widzenia Miasta istotne jest zwiększenie skuteczności organizacji pozarządowych  

i grup nieformalnych oraz wzrost zaangażowania obywatelskiego mieszkańców, 

- siedziba CO w budynku Stadionu Miejskiego im. Henryka Reymana przy ul. Reymonta 20 

nie ulegnie zmianie, 

- do dyspozycji realizatorów CO przekazano pomieszczenia o łącznej powierzchni 174 m2, w 

tym 3 powierzchnie w pełni wyposażone z przeznaczeniem na sale szkoleniowo-

konferencyjną, kawiarenkę obywatelską, stanowiska do pracy biurowej, 

- w tym roku będą również trwały pracę nad przygotowaniem Programu Współpracy na 2019 

rok oraz Wieloletniego Programu Współpracy, więc w tych dokumentach powinniśmy 

uwzględnić obszar dot. CO. 

 

 Adam Kalita zapytał co zostało zrobione w ramach realizacji CO oraz poprosił  

o przesłanie sprawozdania dot. CO. 

 

Marta Grabek-Niekraszewicz poinformowała, że zadanie jest realizowane zgodnie  

z założonymi celami, pomimo, że środków nie jest za dużo, analiza statystyczna dostępna jest 

w raporcie z realizacji zadania. 

 

Adam Kalita poprosił o przesłanie sprawozdania, raportu z realizacji zadania.  

 

Aleksandra Włodarczyk zapytała jakie grupy tematyczne działają w Centrum. 

 

Adam Stromidło zapytał o ilość beneficjentów korzystających z Centrum. 

 

Izabela Plur zapytała jakie działania już się wyczerpały, co należy zmienić, jakie nowości 

wprowadzić. 

 

Marta Grabek-Niekraszewicz poinformowała, że dużym zainteresowaniem cieszy się 

doradztwo prawne, szkolenia z pozyskiwania środków oraz udostępnianie przestrzeni. 

 

Ferdynand Nawratil zwrócił uwagę na ubożenie organizacji, co należy upatrywać w 

przyczynach zewnętrznych, organizacje zgłaszają zapotrzebowanie np. na organizację 

Walnego Zebrania w soboty, niedzielę, proszą o opinię do statutów, konsultują się również  

e-amilowo z prawnikiem, godziny otwarcia Centrum są orientacyjne, Centrum jest 

udostępnianie w zależności od potrzeb indywidualnych organizacji.  

 

Stanisław Banaś zapytał co z inspirowaniem obywatelskim do działania. 

 

Łukasz Chmielarczyk podkreślił, że przejawem obywatelskości jest również forma 

doradztwa, kilka osób zakładając stowarzyszenie zwykłe w grupie czuje się zmotywowana do 

działania. 

 

Joanna Czarnik stwierdziła, że ograniczeniem są środki finansowe, a realna potrzeba to 

zapotrzebowanie na aktywnych obywateli, aktywizacja mieszkańców świadomych  

i aktywizacja organizacji pozarządowych, to jest główny cel Centrum. 
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Aleksandra Włodarczyk w kontekście obywatelskości oznajmiła, że aktualnie II CO wspiera 

organizacje jako druga lokalizacja MOWIS, brak inicjacji debat, konsultacji, różnych 

środowisk, brakuje tego, co było w I CO. Zgłosiła potrzebę uwzględnienia przyszłościowo 

pro obywatelskości. Zapytała również jak aktualni realizatorzy CO rozpoznają potrzeby 

środowiska, czy współpracują z KDO. 

 

Bartłomiej Świstak Piotrowski podkreślił, że CO posiada za mały budżet w skali Krakowa 

oraz zwrócił uwagę, że dzisiejsze spotkanie miało służyć przyszłości CO, a nie rozliczaniu 

przeszłości. Podjął się udziału w pracach nad wypracowaniem nowej III koncepcji CO. 

 

Adam Kalita stwierdził, że Rada Miasta Krakwa, aby głosować nad budżetem dla CO musi 

wiedzieć na co zostają wydane pieniądze, które przyznaje.  

 

Marta Grabek-Niekraszewicz poinformowała, że każdy kto zgłosi się do Centrum otrzyma 

pomoc. Działania w CO skierowane są zarówno do organizacji pro zwierzęcych, zajmujących 

się kulturą czy też działaniami skierowanym dla osób niepełnosprawnych. 

 

Małgorzata Małochleb poinformowała, że CO nie dotarło do KDO ds. Środowiska, w I CO 

KDO uczestniczyło, należy zastanowić się nad lokalizacją. 

 

Elżbieta Matusiak zwróciła uwagę, że nie należy przepychać się kto jest lepszy, a kto 

gorszy, tylko należy wyartykułować czym jest dla nas Centrum. 

 

Andrzej Kulig podkreślił, że dzisiejsze spotkanie miało posłużyć pracy nad koncepcjom 

przyszłego CO. 

 

Przemysław Dziewitek poinformował, że należy zacząć od Strategii Rozwoju Krakowa,  

w której to CO jest projektem strategicznym, który trzeba realizować. 

 

Andrzej Kulig oznajmił, że CO jest eksperymentem, należy uczyć ze wzajemną pokorą  

i zaproponował, aby na podstawie wypracowanych rekomendacji I i II CO członkowie 

KRDPP i KDO pochylili się nad wypracowaniem koncepcji III CO. Poprosił  

o wyartykułowanie swoich oczekiwań w stosunku do CO na piśmie/e-mailowo wówczas 

powstaną  pewne założenia i będziemy sprawdzać na ile one są możliwe do zrealizowania. 

 

 

W wyniku głosowania członkowie Rady przyjęli ww. propozycję: 1 głos – wstrzymujący, 10 

głosów – za propozycją, 0 głosów – przeciw. 

 

 

Ad. 6 Opinia nt. wdrożenia nowego narzędzia Fundusz Wkładów Własnych  

w kontekście ogłoszenia otwartego konkursu ofert w tym zakresie. 

 

Mateusz Płoskonka omówił warunki realizacji zadania publicznego pn. „Fundusz wkładu 

własnego”: 

- celem zadania jest udzielenie wsparcia realizacji zadań publicznych skierowanych do 

mieszkańców Krakowa przez organizacje pozarządowe w ramach programów finansowanych 

ze środków pozabudżetowych GMK poprzez współfinansowanie wkładu własnego 

organizacji, 

- planowana wysokość środków na realizację zadania: 200 000 zł, 
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- wsparcie może być udzielone wyłącznie w przypadku realizacji programów sektorowych 

wynikających ze Strategii Rozwoju Krakowa wymienionych w Programie Współpracy GMK 

z organizacjami pozarządowymi na rok 2018, 

- w przypadku projektów wieloletnich, których rozpoczęcie planowane jest na 2018 r., ofertę 

można złożyć jedynie na tę część, która będzie realizowana w 2018 r., 

- regulamin przeprowadzania przez Gminę otwartych konkursów ofert na realizację przez 

organizacje pozarządowe zadań publicznych określa zarządzenie nr 21/2018 PMK z dnia 5 

stycznia 2018 r., 

- obowiązkowym załącznikiem do oferty jest projekt wniosku lub wniosek, który organizacja 

składa ubiegając się o dotacje ze środków pozabudżetowych. Znajduje się tam opis całości 

projektu, działania realizowane w 2018 r. i skierowane do mieszkańców Krakowa, 

- nabór wniosków trwa w trybie ciągłym aż do wyczerpania środków w terminach: do 27 

kwietnia 2018 r., do 29 czerwca 2018 r., do 17 sierpnia 2018 r., 

- przekazanie środków finansowych z Gminy nastąpi wówczas, gdy organizacja pozarządowa 

przedstawi umowę zawartą na realizację zadania ze środków pozabudżetowych. 

 

Członkowie zaproponowali następujące zmiany do projektu: 

- w chwili składania wniosku w ramach ogłoszonego konkursu oferent musi wykazać 

potwierdzenie złożenia wniosku o uzyskanie dotacji ze środków pozabudżetowych, 

- odstąpiono od wymaganego minimalnego wkładu osobowego (w tym świadczenia 

wolontariuszy i praca społeczna członków) oferenta w wysokości 10% kwoty wnioskowanej 

dotacji. 

 

Po zapoznaniu się z projektem ogłoszenia członkowie Rady przystąpili do głosowania nad 

pozytywną opinią dla dokumentu, w wyniku którego projekt został zaopiniowany pozytywnie 

wraz z zaproponowanymi zmianami:  

za – 11 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymujących  – 0 głosów. 

 

Krakowska Rada Działalności Pożytku Publicznego podjęła Uchwałę nr 8/2018/III 

KRDPP/36 w sprawie pozytywnej opinii wraz zaproponowanymi zmianami do projektu 

ogłoszenia otwartego konkursu ofert na zadanie publiczne pn. „Fundusz wkładu 

własnego” zgodnie z załącznikiem do niniejszej uchwały. 

 

Ad. 7 Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Rady z dnia 12.02.2018 r. 

 

W wyniku głosowania członkowie Rady przyjęli protokół z posiedzenia Rady z dnia 

12.02.2018 r. (10 głosów – za, 1 głos – wstrzymujący, 0 głosów – przeciw). 

 

Ad. 8 Sprawy bieżące, wnioski. 

 

Elżbieta Matusiak zgłosiła sprawę pisma wystosowanego przez Miejski Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Krakowie w sprawie uzgadniania z Miastem przez organizacje pozarządowe 

współpracujące z Miastem stanowiska do mediów.  

 

Adam Kalita i Andrzej Kulig oznajmili, że wspólne stanowisko w mediach Miasta  

i organizacji wynika ze współpracy w realizacji zadań publicznych finansowanych ze 

środków Miasta. 

 

Bogusława Presz omówiła przedstawiony  do zaopiniowania Radzie wniosek Stowarzyszenia 

Teatr Nowy o wsparcie realizacji zadania publicznego w sferze kultury, sztuki, ochrony dóbr 
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kultury i dziedzictwa narodowego złożony w trybie art. 12 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie: 

- zadanie polega na przygotowaniu i wstępnej eksploatacji przedstawienia teatralnego 

„Nieważkość” jako dalszego etapu realizacji działania Konkursu Inicjatyw Teatralnych 

„Giełda Teatralna” 2017 – 2018, 

- spektakl ma wykorzystać potencjał zaproszonych do udziału w projekcie młodych aktorów, 

- koszty realizacji zadania zaplanowano na kwotę 100 000 zł.  

 

Członkowie Rady przystąpili do głosowania nad pozytywną opinią dla wniosku, w wyniku 

którego wniosek został zaopiniowany pozytywnie:  

za – 10 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymujących – 1 głos. 

 

Krakowska Rada Działalności Pożytku Publicznego podjęła Uchwałę nr 9/2018/III 

KRDPP/37 w sprawie pozytywnej opinii do wniosku Stowarzyszenia Teatr Nowy 

złożonego w trybie art. 12 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na realizację zadania publicznego polegającego na 

przygotowaniu przedstawienia teatralnego „Nieważkość” Wojciecha Farugi. 

 

 

Ad. 9 Zamknięcie obrad. 

 

Andrzej Kulig zamknął obrady posiedzenia Rady. 

 

 

               Andrzej Kulig               

    Współprzewodniczący KRDPP        
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła:  

Małgorzata Król-Siemionkowicz 

Biuro Miejski Ośrodek Wspierania Inicjatyw Społecznych 

Urząd Miasta Krakowa 

Kraków, dnia 3 kwietnia 2018 r. 

Załączniki: 

1. Lista obecności członków KRDPP. 

2. Lista obecności przedstawicieli KDO oraz I i II realizatorów Centrum Obywatelskiego. 


